
  

 
 
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2019-11-13 

Kalmars lokala brottsförebyggande råd 
 

 

Tid 
Onsdag den 13 november kl. 13:00-16:30 

Plats 
Nelsonska rummet, stadshuset 

Omfattning 
§§ 27-38 

Ledamöter 
Dzenita Abaza Kommunstyrelsen 
Christina Fosnes Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross Kommunstyrelsen 
Fredrik Fahlström Kultur och fritidsförvaltningen 
Lisa Söderholm Kalmar City 
Joachim Håkansson Kalmarsunds gymnasieförbund 
Ann-Sofie Lagercrantz Kommunledningskontoret 
Cim Wahlström Kommunledningskontoret 
Nikolaos Kalcidis Polisen 
Emma Jonasson Länsförsäkringar Kalmar Län 
Leila Ben Larbi  Samhällsbyggnadsnämnden 
Peo Carlsson  Räddningstjänsten 
Wolfgang Frid Utbildningsförvaltningen 
 
 
Övriga närvarande 
Sara Griffin  Socialförvaltningen 
 

Sekreterare 
 
 
 
Cim Wahlström 
 
 
Justeras 
 
 
 
Dzenita Abaza                                        Fredrik Fahlstedt 
Ordförande                                             Kultur- och fritidsförvaltningen 
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§ 27 
Inledning 
Ordförande Dzenita Abaza hälsar alla välkomna till dagens sammanträde. 

§ 28 
Val av justerare 
Fredrik Fahlström utses att justera dagens protokoll. 

§ 29 
Fastställande av dagordningen 
Dagordningen fastställs. 
 
§ 30 
Uppdatering av insatser inom det drogförebyggande 
området   
Folkhälsosamordnare Cim Wahlström informerar om vad som görs och har gjorts inom det 
förebyggande arbetet.  

             
Kalmar mot droger – som består av två olika grupper, en högstadiegrupp och en 
gymnasiegrupp med inriktning mot respektive målgrupp har under året arbetat med 
gemensamma strukturer och årshjul. En rutin som generellt kan användas gällande 
misstanke om drogbruk på grundskolan har tagits fram. Alla kommunens skolor 
arbetar tobaksförebyggande genom tobaksfri duo samt tobaksfri utmaning som 
Regionens tandsköterskor håller i.  
Gymnasieförbundets ANDT-grupp har haft en utbildningsdag i ANDT frågor för 
nya medlemmar i kårstyrelserna. I år var även friskolorna inbjudna att vara med.  
Lars Kaggskolans slumpvisa drogtester och förebyggande samtal fungerar bra.  
Föräldramöten har framgångsrikt hållits på vissa högstadieskolor gemensamt av skola, 
polis, fritidsgårdspersonal och förebyggandeteam från socialtjänsten när oro uppstått. 
Hälsosamtalen på skolorna lägger mer fokus på ANDT-frågor. Brev till föräldrar 
skickas ut och kampanjer görs på bussar och andra forum för extra uppmärksamhet 
vid behov.  
 
CAN:s (Centralförbundet för alkohol och narkotikaupplysning) skolundersökning för 
årskurs 9 och årskurs 2 på gymnasiet har genomförts under våren – kommer att 
redovisas under januari 2020. 
 
Under studenten genomförs insatsen ”orka hela dagen” som är ett samarbete med 
Maxi och innebär utdelning av vattenflaskor till samtliga avgångselever. 
Ansvarsfull alkoholservering – kurs för krögare och personal kommer att hållas 
inför sommarsäsongen.  
 
Förebyggande insatser mot narkotika utifrån följande punkter kommer att planeras; 

- Utveckla samverkansstrukturer för områdesgrupper och Kalmar mot drogers 
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ungdomsgrupper. Hur kan vi arbeta för tidig upptäck och fokuserad 
samverkan.  

- Ta fram arbetssätt för att stärka det positiva grupptrycket (riktat mot både 
unga och föräldrar). 

- Utveckla och erbjuda stödpaket till skolor vars resultat i 2019 års CAN-
undersökning ligger över det kommunala genomsnittet. 

- Planering av utbildningsinsatser och aktiviteter inför 2020 
 

Förebyggande arbete mot narkotika och andra droger sker aktivt under hela året och 
många insatser återkommer varje år. Samverkanspartners är förutom personal från 
Kalmar kommuns skolor, socialtjänst, räddningstjänst, ung i Kalmar samt andra 
tjänstemän ihop med polisen, Linnéuniversitetet, krogarna, gymmen, Region Kalmar, 
idrottsföreningar och inte minst frivilliga krafter och organisationer. 
 
Informationen läggs till handlingarna. 

§ 31 
Uppföljning av arbetet med medborgarlöften 2019-2020 
Niko Kalcidis, kommunpolis och Ann-Sofie Lagercrantz, strateg informerar.  
 
Ann-Sofie och Niko redovisar för arbetet och hur långt man har kommit.  
Rapport bifogas. 
 
Informationen läggs till handlingarna 
 

§ 32 
Uppföljning av genomförda trygghetsvandringar och 
planerna framåt 
Ann-Sofie Lagercrantz, strateg och Niko Kalcidis, kommunpolis informerar.  
 
Trygghetsvandringar har genomförts i samtliga stadsdelar där även 
serviceförvaltningen, samhällsbyggnadskontoret och kommunledningen har närvarat. 
 
Trygghetsvandringarna är bra men de behöver koordineras mellan förvaltningarna så 
att man inte lovar något under en vandring som någon annan inte kan införliva. 
Kommungemensam process för trygghetsvandringar är under utarbetande och 
presenteras vid nästa brå. 
 
Lise-Lotte Ross föreslår att trygghetsvandringarna ska förberedas och följas upp i 
lokala brå. Direkt efter en vandring ska lokala brå underrättas och sedan följs den upp 
under kommande möte. 
 
Protokoll från uppföljning av vandringen i Lindsdal bifogas protokollet. 
 
§ 33 
Polisens trygghetsundersökning 2019 
Niko Kalcidis, kommunpolis strateg informerar.  
 
Niko presenterar trygghetsundersökningen. Viktigt att vi jobbar vidare med resultatet. 
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Fredrik Fahlstedt ser att vi kan få en mer fyllig analys om vi kopplar det till 
fritidsgårdarnas underlag. 
 
Presentation bifogas protokollet 
 
§ 34 
Lägesbild kring förekomsten av kränkningar på nätet 
(ungdomar) 
Totalt har 354 anmälningar om kränkningar skickats in till utbildningsförvaltningen. 
Vi har under året arbetat i två system då en anmälan görs,  

1) blanketter, där det fanns flera (detaljerade) möjligheter att kategorisera 
händelserna och, 

2) ett digitalt system, där kategorierna är färre 
Datum då alla förskolor/skolor ska rapportera i systemet var fr.o.m. 1 sep, men några 
enheter påbörjade rapporteringen redan i våras. 
 
Procentuell fördelning, per kategori (typ av kränkning), av de 354 inskickade 
anmälningarna rörande kränkningar fördelar sig som följer; 
Fysisk kränkning 58 %  
Verbal kränkning 34 % 
Psykosocial 4 % 
Via sociala medier 4 % 
 
Redovisning bifogas protokollet 
 
Information från Förebyggandeteamet, socialtjänsten, Sara Griffin – Hon är ute 
på skolorna och pratar mycket om nätet både riktat mot elever på mellanstadiet samt 
mot deras föräldrar på föräldramöten. I årskurs 4 och 5 har ca hälften av alla elever 
fått kränkande bilder skickade till sig. Mycket händer utanför skoltid då många skolor 
inte medger användande av mobiler på skoltid. Samverkan är viktig för att förebygga 
och att alla skolor arbetar aktivt mot kränkande behandling i alla former. Konflikter 
som sker utanför skolan följer ibland med in i skolan. 
Kalmarsundsskolan har sett att sedan man tog bort mobilerna under skoltid så har det 
blivit en 90 procentig sjunkning av kränkningsärendena. 
 
På gymnasieförbundet jobbar de mycket med information kring kränkande beteenden 
via sociala medier. 
Brå vill ha återkommande information kring kränkningar på nätet, ser man skillnader i 
olika åldersgrupper/skolformer. Känner man till hur ett framgångsrikt arbete kan 
riggas gällande detta? 
 
Emma Jonasson från Länsförsäkringar informerade om att deras arbete mot mobilfria 
skolor innebär att om det är inskrivet i skolans regler får man ett friskvårdsbidrag från 
Länsförsäkringar. Hur många skolor i Kalmar är mobilfria? 
 
Informationen läggs till handlingarna 
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§ 35 
Vad är på gång… 
Ann-Sofie Lagercrantz informerar om pågående och planerade insatser 
 
Kalmar City har en trygghetsvandring den 18 november – Purple flag. 
Ställningstagande om ett digitalt insamlingsverktyg för att underlätta kartläggning, 
analys, insatser samt uppföljning och återkoppling. 
I dag ser vi våra egna observationer, vi skulle kunna ha några rapportörer som fick i 
uppdrag att rapportera in otrygga platser och händelserapporter. Det skulle ge 
möjlighet att följa en plats över tid, systemet kostar lite men det ger en 
kvalitetsförbättring av informationen. 
 
13 december kommer Brå från Karlskrona hit för ett erfarenhetsutbyte gällande det 
brottsförebyggande arbetet. 
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
§ 36 
Aktuellt från respektive verksamhet 
Joachim Håkansson – Från gymnasieförbundet berättar att de inte har haft fler 
inbrott och ett lugnare läsår. Man har gjort både inre och yttre säkerhetsskydd samt 
införskaffat passerkort. 
Arbetet mot ANDT – Mycket narkotika även på dagtid. De har flera aktiviteter under 
årskurs 1 både riktade insatser och gruppaktiviteter. Det är en bra elevkår i år, det var 
annat som gjorde att köningen spårade ur. Rugbyn är den 28/11 och man har valt att 
inte anordna någon drogfri fest i år. 
Det har även funnits en dialog med polisen om att låta polishundar träna på övrig tid 
i skolan. 
 
Emma Jonasson – Länsförsäkringar vill utveckla vattenutdelning på 
skolavslutningarna. De har haft samarbete med andra kommuner i länet. 
 
Wolfgang Frid - Skolorna befolkas av människor om kvällarna, på 
Kalmarsundsskolan har man väktare som ronderar och på Djurängsskolan har man 
satt upp infernolarm. Dessa larm kan tidsinställas för att passa verksamheter vilket en 
del förskolor har gjort. Larmen låter väldigt mycket. En del stölder som har 
förekommit har troligen varit insiderjobb. 
 
Peo Carlsson – Arbete har gjorts med att ta fram utbildning och 
informationsmaterial till skolorna gällande inrymmning (hur ska skolan agera vid hot 
och våld). Hur fungerar skolans skalskydd och var sitter avstängningen till 
ventilationen är sådant som är bra för skolpersonal att känna till. Lindsdalsskolan har 
störlarm och kameror uppsatta och man upplever från TLC att det lugnat sig runt 
skolan. Skolan bekräftar detta. 
Larm och skyddspolicyn har gått igenom vid remiss och man hoppas att politikerna 
säger ja till beslut. 
 
Nikolaos Kalcidis – Håller med om att det lugnat sig i Lindsdal. Det har varit lite 
för mycket media fokus i Norrliden vilket blir missvisande då problemen inte har 
varit områdesbundet utan mer individbundet i detta fall. Senaste månaderna har det 
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varit ökat stök kring kroglivet, flera omhändertaganden för motstånd och liknande. 
Polisen har varit ute med alkoholhandläggarna och pratat med krogägarna. Just nu 
finns inga patrullerade ordningsvakter beviljade men det kommer snart. 
 
Ann-Sofie Lagercrantz – Inga ordningsvakter ännu men nytt tillstånd är på gång.  
 
Liselotte Ross – Ett nystartat nätverk för mäns våld mot kvinnor i Kalmar kommun. 
Viktigt hur vi jobbar med medarbetare.  
 
Fredrik Fahlström – Fritidsgårdarna jobbar förebyggande genom att främja en säker 
miljö och att det är tryggt på gården. Man kopplar på polis och förebyggandeteam vid 
större förebyggande åtgärder. Norrliden hade en dipp då det var lite stökigt men nu är 
besökarna tillbaka. De har besöksstatistik på alla gårdar. 
 
På huvudbiblioteket har man märkt att vuxna (missbrukare som inte borde vara där) 
använder det som värmestuga 
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
 
§ 37 
Övrigt/Förslag på mötestider 2020 
5 mars 2020 13.00 – 16.30 
13 maj 
10 september 
12 november 
 
§ 38 
Ordförande Dzenita Abaza avslutar mötet. 
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